
PÖYTÄKIRJA

HALLITUKSEN KOKOUS 4 / vuoden 2021 hallitus

Aika 5.5.2021, klo 17.00
Paikka Etäkokous Zoomilla
https://helsinki.zoom.us/j/68879710436?pwd=ZVFJenZOSEtXdzROZ0hVVjZGYlprdz09

Läsnä Pauliina Ilmonen puheenjohtaja, seuran esimies
Ari Jaakola (liittyi kohdassa 8) seuran varaesimies
Tommi Mäklin sihteeri
Tapani Linnaluoto rahastonhoitaja
Reija Helenius
Paula Bergman
Jyrki Möttönen
Tommi Härkänen
Pekka Pere
Marianne Laalo (äänestysoikeus kohdissa 1-7, puheoikeus kaikissa)
Niko Lietzén (äänestys- ja puheoikeus kaikissa kohdissa)

Poissa Lauri Viitasaari, Mikhael Koufos

1. Kokouksen avaus

Seuran esimies avasi kokouksen klo 17.03.

2. Laillisuus ja päätösvaltaisuus

Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

3. Työjärjestys

Hyväksyttiin kokouksen esityslista kokouksen työjärjestykseksi.

4. Edellisen kokouksen pöytäkirja

Tarkistettiin ja hyväksyttiin edellisen kokouksen (3/2021) pöytäkirja.

5. Ilmoitusasiat

5.1 Ehdotukset Julkaisufoorumin arviointipaneeleihin

Jatketaan mahdollisten ehdokkaiden selvittämistä.

5.2 Kirja-alennukset jäsenille



CRC:n kirja-alennusta on jatkettu tämän vuoden loppuun asti.

5.3 TSV:n kysely avoimesta tieteestä

TSV tekee kyselyä jäsenseuroilleen avoimen tieteen hyödyntämisestä 
tieteellisten seurojen toiminnassa. Valtuutettiin Tommi Mäklin 
vastaamaan kyselyyn seuran puolesta.

5.4 Tieteiden yö 2022

Tieteiden yöhön pyydetään ohjelmaehdotuksia 7.9.2021 mennessä. 
Jätetään asia pöydälle.

5.5 Muut ilmoitettavat asiat

PRH:lle lähetetty nimenkirjoitusilmoituksien muutosilmoitus on 
hyväksytty. Ilmoitus vuosikokouksessa päätetystä sääntömuutoksesta 
tehdään myöhemmin erikseen, koska PRH:n käsittelypalvelu on 
ruuhkautunut.

6. Jäsenasiat

Ei hyväksytty uusia jäseniä. Keskusteltiin jäsenhankintakampanjan järjestämisestä. 
Reija Helenius selvittää kampanjan järjestämistä Elisa Falckin kanssa.

7. Talousasiat

Keskusteltiin seuran kirjanpito-ohjelman päivittämisestä uudempaan, koska 
nykyinen on hankala käyttää ja monin puolin vanhentunut. Valtuutettiin 
rahastonhoitaja Tapani Linnaluoto selvittämään esimerkiksi Kitsas-kirjanpito-
ohjelmaan siirtymistä.

Päätettiin lisätä jäseneksi liittymislomakkeelle vapaaehtoisena kenttänä 
puhelinnumeron tallennus, jotta jäsenet voidaan tarvittaessa tavoittaa esimerkiksi 
rästissä olevien jäsenmaksujen kyselemiseksi.

Tilin saldo ei ole tiedossa, koska pankkitilin käyttöoikeudet ovat vielä toistaiseksi 
jäädytettynä. Tuntemistiedot lähetetään tänään eteenpäin ja tilin pitäisi olla tällä 
viikolla taas käytössä.

8. Viestintä

Lähetetään seuraava jäsenkirje touko-kesäkuun aikana. Kirjoitetaan kirjeeseen 
ainakin vuosikirjan kirjoitusmahdollisuudesta sekä Tilasto-olympialaisten 



yleisöäänestyksestä, joka alkaa 11.5., ja Tilastolukutaidon yhteydessä tehdystä 
Florence Nightingaleen liittyvästä videoprojektista.

9. Seuran verkkosivut

Seuran verkkosivuston Wordpress-asennus murrettiin Huhtikuussa ja 
palveluntarjoaja otti sivuston pois käytöstä. Sihteeri Tommi Mäklin pystytti seuralle 
väliaikaiset sivut, joilta löytyy suurin osa vanhojen sivujen sisällöstä. Väliaikaisella 
sivustolla ei kuitenkaan ole julkaisujärjestelmää, jolla aikaisemmin esimerkiksi 
uutiset ja tapahtumailmoitukset julkaistiin. Seuran hallitus haluaisi kuitenkin 
tällaisen järjestelmän sivuille, jotta niiltä näkyy seuran aktiivisuus kävijöille.

Keskusteltiin kokonaan uusien sivujen siirtämisestä AWS:n yhdistyksille tarjoamaan
ilmaiseen palvelintilaan, sekä sähköpostiosoitteen siirtämistä gmailista Googlen 
yritysversioon, jonka yhdistykset saavat ilmaiseksi.

Valtuutettiin Tapani Linnaluoto ja Tommi Mäklin selvittämään asiaa eteenpäin.

10. Iltapäiväseminaarit

Vaaligallupit ja -tilastot -seminaari järjestettiin 14.4. ja siitä tuli hyvää palautetta. 
Seminaarissa oli noin 50 osallistujaa.

Keskusteltiin seuraavasta seminaarista. Tavoite olisi järjestää syksyllä ainakin yksi 
seminaari koronatilanteesta riippumatta, sillä etänäkin pidetyt tilaisuudet on koettu 
onnistuneiksi. Pohdittiin seminaarin teemaksi esimerkiksi koronaviruspandemiaan 
liittyvää (dis)informaation levittämistä ja muita lieveilmiöitä tilastotieteen 
näkökulmasta.Teema voisi yleisemmin olla myös esimerkiksi tilastotieteen ja 
tilastotietoon perustuvan johtamisen hyödyntäminen kriisitilanteissa.

Puhujiksi seminaariin pohdittiin henkilöitä esimerkiksi Helsingin kaupungilta, 
THL:stä, STM:stä ja yliopiston puolelta liittyen päätöksenteon ja tutkimuksen sekä 
toisaalta tiedonpuutteen ongelmiin ja ristiriitoihin (esimerkiksi apulaisprofessori Ville
Vuorinen Aalto-yliopistosta).

11. Tilastolukutaitoprojekti (ISLP)

Reija Helenius ehdotti, että pidettäisiin aikaisemmin kasvokkain tapahtuvaksi 
suunniteltu Tilastolukutaitoprojektin esittely Tilastoseuran hallitukselle jonkin 
lähiaikoina tapahtuvan etäkokouksen yhteydessä. Kutsutaan projektin parissa työtä
tehneet Reija Helenius ja Elisa Falck seuraavaan kokoukseen esittelemään 
projektia.



12. Tilastosanasto 2020

Sanaston ulkoasuun on tehty parannuksia ja viilauksia, ja sanasto etenee.

13. Vuosikirja

Vuosikirjaan on tulossa hyvä määrä tekstejä ja kaikki kirjoittajat, joilta tekstiä on 
pyydetty ovat tähän mennessä kirjoittamaan suostuneet. Mukaan mahtuisi vielä 
muutamia juttuja ja kirjoitusmahdollisuutta mainostetaan vielä seuran 
jäsenkirjeessä.

14. Muut esille tulevat asiat

Ei muuta esille tulevaa asiaa.

15. Seuraavan kokouksen ajankohta

Sovittiin seuraava kokous pidettävän tiistaina 1.6. klo 17.00 etänä Zoomilla.

16. Kokouksen päättäminen

Päätettiin kokous klo 18.54.


